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Aan : leden van de Tweede Kamer 
  
Van  : De heer H. Brink – gedeputeerde provincie Drenthe 
    De heer M. Boumans – gedeputeerde provincie Groningen 
    De heer J. Kramer – gedeputeerde provinsje Fryslân 
Datum   : 15 mei 2014 
Betreft  : Invoering ERTMS in Noord-Nederland 
 

 

 
Geachte kamerleden, 
 
In het BO-Mirt van 7 november 2013 hebben wij het volgende afgesproken met de minister 
en de staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu. 
 
1. Bij de planvorming voor de invoering van ERTMS wordt met de wens van de 

provincies Groningen, Fryslân, Drenthe en Overijssel om in aansluiting op de Flevo- 
en Hanzelijn op de baanvakken Zwolle – Groningen en Zwolle – Leeuwarden bij 
voorrang ERTMS in te voeren meegewogen.  

2. In het kader van de Railmap ERTMS wordt onderzocht wat reële en zinvolle 
mogelijkheden zijn om de reistijd te verbeteren tussen Leeuwarden - Zwolle en 
Groningen - Zwolle, zulks in relatie tot het functioneren van de knooppunten Zwolle, 
Leeuwarden en Groningen.  

 
Voorafgaand aan het kabinetsvoorstel spraken we daarover ook met een aantal van u, om 
de kansen van Noord Nederland in deze discussie te wegen. Die gesprekken hebben 
geholpen om ons eigen standpunt nader te bepalen in de afgelopen weken na het voor 
Noord Nederland onwelgevallige kabinetsvoorstel.  
 
Verkorten Reistijd 
Uitgangspunt voor ons is het belang dat we hechten aan het verkorten van de reistijd 
tussen de Randstad en Noord-Nederland. Deze wens heeft in het verleden ten grondslag 
gelegen aan onze inspanningen om de Zuiderzeelijn te realiseren. Inmiddels zijn vanuit het 
compensatiepakket voor het niet-realiseren van de Zuiderzeelijn diverse verbeteringen 
gerealiseerd aan het bestaande spoor. De laatst gemaakte afspraak betrof de 
capaciteitsvergroting op het traject Zwolle – Herfte, waar ook de regio haar 
verantwoordelijkheid neemt en hieraan een forse financiële bijdrage levert. 
 
Met het besluit over de knoop Zwolle, inclusief Zwolle-Herfte is reeds een goede slag 
gemaakt voor de verbetering van de reistijd van en naar het Noorden. Hiermee zijn 
condities verbeterd om tot een kortere reistijd te komen, de daadwerkelijke verbeteringen 
in die reistijd zijn echter tot op heden beperkt gebleven.  
 
Met de invoering van ERTMS zou een volgende slag gemaakt kunnen worden. Hierdoor kan 
de beoogde nieuwe infrastructuur in Zwolle nog beter benut worden. Daarnaast kan ERTMS 
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ook een bijdrage leveren op het verkorten van de reistijd boven Zwolle op de baanvakken 
Zwolle-Leeuwarden en Zwolle-Groningen. 
 
Vergroten veiligheid 
Naast het realiseren van een reistijdverkorting en het verkleinen van de ‘gevoelsmatige’ 
afstand tussen Noord-Nederland en de rest van Nederland en met name de Randstad, zien 
wij ook het grote belang van het vergroten van de veiligheid op het spoor en het vermijden 
van twee veiligheidssystemen naast elkaar op het hoofdrailnet. 
 
Aanschaf materieel en extra pilot 
De recent aangelegde Hanzelijn is technisch gereed voor de introductie van ERTMS. De 
missende schakel is hier de aanschaf van geschikt materieel door de NS. Wij pleiten voor 
een versnelde aanschaf van bedoeld materieel. In het verlengde daarvan (letterlijk en 
figuurlijk) bepleiten wij de introductie op de lijnen Zwolle-Groningen/Leeuwarden. Wij 
kunnen ons voorstellen dat voor de invoering van ERTMS op de Hanzelijn en de 
doorverbinding naar Groningen en Leeuwarden een extra pilot wordt gestart. 
 
Regionaal spoor 
Tot slot willen wij u er op wijzen dat ERTMS ook voor het regionale spoor (veel enkelsporige 
baanvakken) een goed veiligheidssysteem is. Vertragingen en verstoringen kunnen beter 
worden opgevangen en de rijsnelheden kunnen worden verhoogd. 
 
In Noord-Nederland liggen vele economische kansen. Een goede, snelle en veilige 
verbinding met de Randstad zal deze kansen zeker vergroten. Wij zouden het zeer op prijs 
stellen indien u onze stellingname betrekt in uw overwegingen bij de technische briefing, 
ronde tafel en Algemeen Overleg over het onderwerp.  
 
 
Hoogachtend, 
 
Henk Brink, mede namens Johannes Kramer en Mark Boumans. 
Het Dagelijks Bestuur van het Samenwerkingsverband Noord-Nederland 


